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روی موج کوتاه

حسن روحانی، رئیس جمهوری روز 
یکشنبه در مجموعه تاریخی - فرهنگی 
سعدآباد از »عمران خان«  نخست وزیر 
پاکستان اســتقبال کرد.  نخست وزیر 
پاکستان که در صدر یک هیات عالیرتبه 
سیاسی وارد تهران شده، پس از استقبال 
و معرفی هیات عالیرتبــه همراه، وارد 

محل مذاکرات دوجانبه شد.
پس از مذاکرات نیز نشست خبری 
مشــترک رئیس جمهــوری ایــران 
و  نخســت وزیر پاکســتان برگزار شد. 
رئیس جمهــور ایران در این نشســت 
مطبوعاتی تاکید کرد که تهران و اسلام 
آباد بر این نکته اشــتراک نظر دارند که 
مسایل منطقه راه حل سیاسی دارد و این 
مسایل باید از طریق گفتگو بین کشورها 

حل و فصل شود.
بــه گــزارش »انتخاب«، حســن 
روحانی در توضیح جزئیات نشســت 
با  نخست وزیر پاکســتان، با بیان اینکه 
این سفر و مباحث مطرح شده در آن به 
نوعی ادامه مباحثی بود که در نیویورک 
با یکدیگر داشــتیم، اظهار داشت: در 
مباحث امروز دربــاره روابط دوجانبه و 
لزوم گسترش روابط اقتصادی بین دو 

کشور تأکید کردیم.
روحانی خاطرنشان کرد: در جریان 

این گفتگوها همچنین مسایل مربوط به 
امنیت مرزها بین دو کشور و فعال شدن 
بازارچه های مرزی را مورد بحث و تبادل 
نظر قرار دادیم. رئیس جمهور تصریح 
کرد: ایران و پاکستان دو کشور همسایه، 
دوست و دارای روابط عمیق استراتژیک 
هستند و همچنان دو طرف تأکید داریم 
که این روابط راهبــردی را باید با قوت 

ادامه دهیم.
سرنخ هایی از عوامل حمله به 

نفتکش ایرانی داریم
روحانــی در ادامــه بــا اشــاره به 
گفتگوهای خود با  نخست وزیر پاکستان 
در خصوص مسایل منطقه ای، گفت: 
منطقه خاورمیانه و به ویژه خلیج فارس 
و دریای عمان منطقه بسیار حساسی 
برای جهان اســت، لذا در جریان این 
گفتگوهای خود در خصوص برقراری 
ثبات و صلح پایدار در منطقه با یکدیگر 

گفتگو کردیم.
رئیس جمهور اضافه کــرد: در این 
گفتگوها همچنیــن نگرانی خودمان 
را نســبت به امنیت نفتکش ها به ویژه 
حادثه ای کــه روز جمعه برای نفتکش 
 ایرانی در دریای سرخ اتفاق افتاد، بیان 
کردیم و سرنخ هایی که در این زمینه به 
دست آوردیم را به  نخست وزیر پاکستان 

ارائه نموده و تأکید کردیم که تحقیقات 
خود را تا رسیدن به نتیجه نهایی و روشن 
شــدن عوامل اصلی حمله به نفتکش 
ایرانی ادامه خواهیم داد. روحانی تصریح 
کرد: اینکه کشوری فکر کند می تواند 
در منطقه ناامنی ایجاد کند و پاسخی 
دریافت نکند، اشتباه محض خواهد بود.

وی گفت: آقای عمــران خان راجع 
به امنیت منطقه حساس خلیج فارس 
نکاتی داشــتند که ما هم آنها را تأیید 

می کنیم.
 کلید حل و فصل مسئله، 

آتش بس فوری در یمن است
رئیس جمهــور تصریــح کــرد: 
 نخست وزیر پاکستان بر این نکته تأکید 
داشــتند که کلید حل و فصل مسئله، 
پایــان یافتن جنگ یمــن، آتش بس 
فوری و کمک به مردم یمن است که این 

می تواند آغاز بسیار خوبی باشد.
روحانی با بیان اینکه »در این دیدار 
خطرات رژیم صهیونیستی برای امنیت 
منطقه برای مقامات پاکستانی توضیح 
داده شــد«، گفت: همچنین به آقای 
 نخست وزیر تأکید کردیم که هر گونه 
حسن نیت و کلام طیب، پاسخش هم 

پاسخ طیب و شایسته خواهد بود.
رئیس جمهور، تحریم های ظالمانه 

آمریکا علیه ملت ایران را از دیگر مباحث 
مطروحه در نشســت با  نخســت وزیر 
پاکستان عنوان کرد و گفت: تحریم های 
آمریکا علیه ملت ایران یک تروریســم 
اقتصادی است. در این نشست در این 
خصوص که چگونه برجــام به عنوان 
یک توافق مهم می تواند به روال سابق 
بازگــردد و عملیاتی و اجرایی شــود، 

گفت وگو کردیم.
روحانی تاکید کــرد: همچنین بر 
این نکته اساســی و کلیدی که آمریکا 
برای حل مسأله، باید به برجام برگردد 
و تحریم ها را کنار بگذارد، تأکید کردیم.

رئیس جمهور در ادامه با اشــاره به 
اینکه مباحثی که امروز با  نخست وزیر 
پاکستان راجع به آنها بحث و گفت وگو 

شد، مباحث بسیار مهمی برای منطقه 
و روابــط جهانی بود، از  نخســت وزیر 

پاکستان برای سفر به ایران تشکر کرد.
رئیس جمهوری تصریح کرد: حسن 
نیت و تلاشی را که  نخست وزیر پاکستان 
برای حل و فصل منطقه دارند، با چهره ای 
گشــاده یاری می کنیم تا صلح و ثبات 

کامل به منطقه حساس ما برگردد.
ایران در مقاطع سخت و دشوار از 

پاکستان حمایت کرده است
عمران خان  نخست وزیر پاکستان 
نیز در این نشســت خبری با اشاره به 
روابط دیرینه و دوستانه ایران و پاکستان 
در طول تاریخ، گفت: جمهوری اسلامی 
ایران دوست و همسایه پاکستان بوده 
و همواره در مقاطع ســخت و دشوار از 

پاکستان حمایت کرده است.
 نخست وزیر پاکستان همچنین از 
مواضع تهران در خصــوص حمایت از 
مردم کشمیر قدردانی کرد. وی با اشاره 
به علت سفر به تهران گفت: علت اصلی 
سفر من به ایران این بود که نمی خواهیم 
درگیری جدیدی در منطقه اتفاق بیفتد 
زیرا پاکستان ۷۰ هزار نفر را در درگیری 
با تروریسم از دست داد و امروز هم مردم 
ســوریه همچنان از تبعات تروریسم و 

درگیری رنج می برند.
ترامپ خواست واسطه میان ایران 

و آمریکا شوم
 نخست وزیر پاکستان همچنین از 
درخواست ترامپ رئیس جمهور آمریکا از 
وی برای تسهیل گفتگو میان جمهوری 
اســلامی ایران و آمریکا در سفرش به 
نیویورک خبر داد و گفت: امروز جزئیات 
درخواســت رئیس جمهــور آمریکا را 
بررســی کردیم؛ البته ما می دانیم که 
سختی هایی در این زمینه وجود دارد، اما 
برای لغو تحریم ها علیه ایران و امضای 
دوباره برجام از جانب همه اعضای ۵+۱ 

از هیچ تلاشی دریغ نمی کنیم.
وی افزود: البته ایران در این زمینه 
موضوعــات و ملاحظاتــی دارد و مــا 
علاقمندیم که به نقش خود به عنوان 

تسهیل کننده ادامه دهیم.
 نخست وزیر پاکســتان در پایان با 
قدردانی از آقای روحانی، گفت: منتظر 
دیدار با حضرت آیت الله خامنه ای رهبر 

معظم انقلاب اسلامی هستم.

با ذهنیتی مثبت به عربستان 
خواهم رفت

 نخست وزیر پاکستان با بیان اینکه 
کشورش نقش میانجی گری میان تهران 
و ریاض را نخواهد داشت، اظهار داشت: 
پاکستان نقش تسهیل کننده را در روابط 

میان ایران و عربستان ایفا می کند.
عمران خان گفت: ســفری که به 
عربستان خواهم داشت، سفر مفیدی 
خواهد بود، در این ســفر هم بر ابتکار 
پاکستان تاکید خواهم کرد، هیچ طرفی 
از ما نخواسته است که درباره روابط میان 

ایران و عربستان گفتگو کنیم.
وی افزود: هر گونــه درگیری میان 
ایران و عربســتان تبعات منفی را برای 
منطقه خواهد داشت و همچنین باعث 
منفعت طلبی کشورهای ثالث خواهد 
شد. عمران خان، با مثبت ارزیابی کردن 
مذاکرات خود در تهران با آقای روحانی 
ادامه داد: من بــا یک ذهنیت مثبت به 
عربستان ســفر خواهم کرد و یک بار 
دیگر تاکید می کنم که من به عنوان یک 
تسهیل کننده به عربستان خواهم رفت، 
همانگونه که در گذشته نیز پاکستان، 
میزبان مقامات ایران و عربســتان در 

اسلام آباد بود.
 نخست وزیر پاکستان تصریح کرد: 
مایل هســتیم این نقش تسهیل گری 
خودمان را برای از بین بردن اختلافات 
بین دو کشــور برادر ایران و عربستان 

ادامه دهیم.
عمران خان تاکید کرد: اگرچه این 
موضوع شاید مســئله ای پیچیده ای 
باشد، اما پاکســتان اعتقاد دارد که از 

طریق گفتگو قابل حل است.

عمران خان در تهران:

نمی خواهیم درگیری جدیدی در منطقه اتفاق بیافتد

خبر

الجزیره در گزارشــی به تنش های میان 
ایران و عربستان پرداخت و نوشت: موضوع 
یمن روی میز مذاکرات، همان عاملی است 
که می توانــد باعث جلب اطمینــان بین دو 
طرف شــود. اولین نتایج مذاکره میان ایران 

و عربستان در یمن خود را نشان می دهد.
به گزارش ایلنا به نقــل از الجزیره، اعلام 
آمریکا در مورد اعزام سرباز به عربستان، کار  
نخست وزیر پاکستان برای مذاکره را دشوار 

می کند. این در حالی است که ایران از توانایی 
و مهارت بالایی برای مذاکره طولانی مدت و 

گرفتن نتیجه در مذاکرات، برخوردار است.
اعلام آمریکا در مــورد اعزام نیروهایی به 
عربستان، با هدف تقویت موضع سعودی ها 
در مذاکره بود؛ چراکه شرایط به نفع عربستان 
نیست؛ اگر این گونه نبود عربستان خواهان 
پادرمیانــی پاکســتان برای صلح بــا ایران 

نمی شد. 

در ایــن شــرایط ایــران بــرای اینکه 
نشــان دهد حضور نیروهــای آمریکایی به 
 صلح کمــک نمی کند در مذاکره شــرکت 

نخواهد کرد.
 اعزام سربازان به عربستان و هدف گرفتن 
نفتکش ایرانی دو حادثه مهم است که بر سفر 
عمران خان به تهران و پــس از آن به ریاض، 
تاثیر می گذارد اختلاف بین ریاض و تهران، 
اختلاف بر ســر مرجعیت و نفوذ در منطقه 

اســت. علاوه بر این ایران معتقد است توقف 
جنگ در یمن، می تواند پیام خوبی برای آغاز  

مذاکره باشد.
تهران معتقد اســت مذاکره و آتش بس 
با عربســتان ســعودی، به معنــای کاهش 
تحریم های اقتصادی اســت ایران خواهان 
مذاکره با عربستان است و می داند می تواند با 
مهارت خود در مذاکره از این فرصت استفاده 
کنــد. موضوع یمــن روی میــز مذاکرات، 

همان عاملی اســت که می تواند باعث جلب 
اطمینان بیــن دو طرف شــود. اولین نتایج 
مذاکره میان ایران و عربستان در یمن خود 

را نشان می دهد.

الجزیره گزارش داد؛

اولیننتایجمذاکرهتهران-ریاضدریمنخودرانشانمیدهد
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49زائردرعراقفوتشدهاند
حســین ذوالفقاری، رئیس ســتاد مرکزی 
اربعین با اشاره به ازدحام در نجف و کربلا گفت: 
زائرانی که زودتر به کربلا و نجف رفته اند، زودتر 
بازگردند. وی افزود: 49 زائر در عراق فوت شده اند 
که 29 نفراز این تعداد در حوادث رانندگی فوت 
کرده اند. ۵۱ زائر در بیمارستان های عراق بستری 
هستند. 2۱8 زائر به بیمارستان های ایران متقل 
شده اند و در داخل کشور هم حوادثی داشته ایم 
و از زائران می خواهیم احتیاط کافی را داشــته 
باشند. اگر زائران زمان سفر خود را مدیریت کنند، 

مشکلی در مرزها به وجود نمی آید.
    

رفعاتهامافسادفیالارض
از4متهممحیطزیستی

محمد حسین آقاســی، وکیل خانواده سام 
رجبی از رفع اتهام مفســد فــی الارض 4 تن از 
متهمان محیط زیستی خبر داد. وی به ایلنا گفت: 
برداشته شدن این اتهام به معنای این نیست که 
متهمان تبرئه شــده اند. ما امیدواریم این اتفاق 
بیفتد اما در حال حاضر خبر جدید این اســت 
که درباره افســاد فی الارض اتهامی به متهمان 
محیط زیستی وارد نیســت. تا زمانی که دادگاه 
حکم خود را صادر نکنــد نمی توانیم بگوییم که 

دیگر اتهامات برداشته می شود یا خیر.
    

چراشکایتخانوادهسیدامامی
ازصداوسیماردشد؟

شعبه نهم بازپرسی دادسرای فرهنگ و رسانه 
در پرونده شکایت خانواده کاووس سیدامامی از 
صداوسیما به خاطر پخش مستندی تحت عنوان 
»منطقه ممنوعه«، قرار منع تعقیب صادر کرد. 
پیام درفشان، وکیل خانواده کاووس سیدامامی 
با اعلام این خبر، به ایرنا گفت: بازپرس پرونده با 
استناد به لوایح دفاعی صداوسیما در قرار صادره 
عنوان کرده که »برنامه منطقه ممنوعه عیناً همان 
محتوایی است که از ســوی نهادهای ذی ربط 
امنیتی به سازمان صدا و ســیما ارسال و بدون 
دخل و تصرف برای مردم اطلاع رسانی شده و این 
سازمان نه تنها مجاز بلکه مکلف به پخش برنامه 

بوده است.«
    

عربستاندستداشتندرحمله
بهنفتکشایرانیراردکرد

عادل الجبیر وزیر مشــاور عربستان در امور 
خارجه در جمع خبرنگاران در پاســخ به سوالی 
درباره احتمال دست داشتن ریاض در حمله اخیر 
به یک نفتکش ایرانی، این اتهام را رد کرد و گفت: 
»یقینا کار ما نبوده اســت. ما به چنین اقداماتی 
دست نمی زنیم، مشــارکت هم نمی کنیم. این 
روش عملیاتی ما نیســت و پیش از این نیز، این 
گونه عمل نکرده ایم.« گفتنی اســت چند روز 
پیش یک نفتکش ایرانی در دریای ســرخ و در 
فاصله 6۰ مایلی شهر ساحلی جده دچار سانحه 
شد که گزارشــات اولیه از وقوع انفجار ناشی از 

اصابت موشک خبر می داد. 
    

روسیههیچکشوریرادرباره
آرامکومتهمنخواهدکرد

به گزارش ایلنا به نقــل از رویترز، ویلادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روسیه در تازه ترین اظهارت 
خود گفت: درباره متهم اصلی حمله به مجموعه 
پالایشگاهی آرامکوی عربستان عده ای ایران را 
عامل این حملات می دانند اما روسیه هیچ کشور 
خاصی را در این مــورد متهم نخواهد کرد. وی با 
بیان اینکه در واقع روســیه نمی داند چه کسی 
پشت حمله به آرامکو است، افزود: روسیه روابط 
بسیار دوستانه ای با تمامی کشورهای منطقه از 
جمله ایران و کشــورهای عربی مانند عربستان 
سعودی و امارات دارد. پوتین همچنین از امکان 

سرمایه گذاری روسیه در عربستان خبر داد.
    

ایرانسهماهوارهجدیدبهفضا
پرتابمیکند

مهرداد بائوج لاهوتی، سخنگوی فراکسیون 
مستقلان ولایی مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به جلسه اعضای این فراکسیون با رئیس سازمان 
فضایی کشور، اظهار داشت: رئیس سازمان فضایی 
کشور در ابتدای این جلسه از پرتاب سه ماهواره 
جدید که هم ماهواره و هــم پرتاب کننده هر دو 
با استفاده از توان داخلی کشور تولید شده اند تا 
پایان سال خبر داد. وی عنوان کرد که ماهواره ها 
می توانند در بحث های کشاورزی، حمل ونقل، 
نظامی، شبکه های بانکی، حوادث و موارد مختلف 
کمک کنند. همچنین وی اظهار داشت که دقت 
ماهواره های ایرانی یک تا پنج متر است و تلاش 

می شود به یک متر برسد.

عمران خان: علت اصلی 
سفر من به ایران این بود 

که نمی خواهیم درگیری 
جدیدی در منطقه اتفاق 
بیافتد زیرا پاکستان ۷۰ 
هزار نفر را در درگیری با 
تروریسم از دست داد و 
امروز هم مردم سوریه 

همچنان از تبعات تروریسم 
و درگیری رنج می برند

رئیس جمهور:  نخست وزیر 
پاکستان بر این نکته تأکید 

داشتند که کلید حل و 
فصل مسئله، پایان یافتن 

جنگ یمن، آتش بس فوری 
و کمک به مردم یمن است 

که این می تواند آغاز بسیار 
خوبی باشد

سخنگوی هیات رئیسه مجلس با اشاره به تاکید رئیس 
مجلس بر اجرای ســریع قانون رســیدگی به دارایی های 
مسئولان، گفت: شعبه ای از سامانه ثبت اموال ظرف سه هفته 
آینده در مجلس مستقر می شود تا نمایندگان بتوانند اموال 
و دارایی خود، همسر و فرزندانشان را ثبت کنند. به گزارش 
خبرآنلاین، اسدالله عباسی که روز شنبه، اظهاراتش درباره 
جلسه سران قوا حاشیه ساز شده بود و از سوی روابط عمومی 
مجلس نیز تکذیب شده بود امروز در جمع خبرنگاران حضور 
یافت تا ابهامات ایجاد شده را رفع کند. او در این نشست از تاکید 
رئیس مجلس بر اجرای سریعتر قانون رسیدگی به اموال و 
دارایی مسئولان خبر داد و گفت: آقای لاریجانی در نشست 
سران قوا درباره ساز و کار ثبت اموال و دارایی ها صحبت کردند 
و معاون ایشان در نشست هیات رئیسه به موضوع راه اندازی 
سامانه در مجلس ظرف ۳ هفته آینده پرداختند اما به نظر نحوه 
اطلاع رسانی این خبر در روزهای اخیر به درستی انجام نگرفته 

است. عباسی تصریح کرد: طرح و تاکید و اصرار برای ثبت اموال 
از سوی مجلس بوده، بنابراین در اعلام اموال و دارایی خود نیز 
پیش قدم خواهیم شــد البته اطلاعات مالی همه مسئولان 
نظام با توجه به شرایط امنیتی و طبق قانون محرمانه است اما 
نمایندگان داوطلب می توانند اموال خود را به مردم اعلام کنند 
که بنده در این زمینه پیش قدم خواهم شد. وی با اشاره به اینکه 
قانون رسیدگی به دارایی های مسئولان و مقامات به صراحت 
محرمانگی اطلاعات مالی همه افراد مشمول را بیان کرده، 
افزود: هیچ نماینده ای نیز مخالف ثبت اموال خود نیست اما در 
مورد کم و کیف نحوه ثبت اموال به صورت کتبی یا الکترونیکی 
اظهاراتی بیان شده است. گفتنی است، روز شنبه خبری به 
نقل از اسدالله عباسی منتشر شد مبنی بر اینکه علی لاریجانی 
در جلسه سران قوا، پیشــنهاد کدگذاری و محرمانه بودن 
اطلاعات سامانه رسیدگی به اموال و دارایی های مسئولان 

را داده بوده است. 

دبیر سیاسی جبهه ایستادگی ایران اسلامی گفت: اگر به 
آقای ناطق نوری تکلیف شود برای حضور در عرصه سیاسی 
می آید اما خودشان رغبتی ندارند و به دنبال قدرت نیستند. 
حسین کنعانی مقدم در گفت وگو با ایلنا، درمورد به نتیجه 
نرســیدن وحدت اصول گرایان در انتخابات های گذشته و 
وضعیت فعلی آنها، گفت: در حال حاضر جریان اصولگرایی به 
یک ائتلاف حداقلی دست پیدا کرده و در آستانه انتخابات هم 
ائتلاف انتخاباتی شکل خواهد گرفت اما همیشه بحثمان این 
است که نیاز به ائتلاف سیاسی داریم که پایدار باشد و قابلیت 
توسعه و رشد داشته باشد. اما ما آن را کافی نمی دانیم و سعی 
می کنیم با روحانیت مبارز تلاش کنیم که ائتلاف سیاسی 
نیروهای انقلاب و ارزشی شکل بگیرد. وی درباره حضور ناطق 
نوری در جلسه جامعه روحانیت مبارز گفت: حضور ایشان که 
مبارک است و تلاش جامعه روحانیت مبارز برای ائتلاف بین 
نیروی های انقلابی و ارزشی با تشکیل کمیته دعوت شکل 

گرفته است. این کمیته از اضلاع مختلف اصول گرایی دعوت 
می کند و پاسخ مثبت آقای ناطق نوری به این معنی بود که این 
تلاش موفق بوده و همچنین حضور آقای ناطق می تواند یک 
گام به سمت وحدت و هم دلی باشد. کنعانی مقدم افزود: اگر 
ایشان ورود و فعالیت جدی برای این وحدت و همدلی داشته 
باشد دیگر اضلاع هم سعی می کنند همگرا شوند و اختلاف ها 
را کنار بگذارند. این کنشگر سیاسی اصول گرا در واکنش به 
این سوال که آقای ناطق پیشتر رایزن دولت تدبیر و امید در قم 
بوده و از دولت حمایت کرده است، به نظر شما با حضور مجدد 
می خواهد در جریان اصول گرایی و صحنه سیاســی کشور 
نقش آفرینی داشته باشند، گفت: خَلط مبحثی وجود دارد، 
اینکه گفته می شود اصولگرایان مخالف دولت هستند یک 
انحراف و سوءاستفاده است، اصول گرایان حمایت از دولت را 
تکلیف خودشان می دانند، همان طور که رهبری این موضوع 

را تاکید کرده اند.

سخنگوی هیات رئیسه مجلس اظهاراتش را پس گرفت؛
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